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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 02/2011 
Caràcter: ordinari 
Data: 14 de desembre del 2011 
Horari: 19.35 h a 21.50 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Rull 
 
Assistents 
 
Fancisco Bustos Garrido, president 
Santi Horcas Villagordo, vocal del PSC 
Xavier Paradell Boladeras, vocal del PSC 
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Francisco de la Fuente Muñoz, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats del gent gran 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi , vocal de les entitats culturals 
Jordi Viada Ferreres, vocal de les entitats culturals 
Sergi Asensio Baño, vocal de les entitats juvenils 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
Carles Montesions Montesinos, vocal de les entitats de comerciants 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
Javier Pardo Torregrosa, representant del PP (5%) 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Jordi Ferrer Perarnau, cap de Serveis Econòmics 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
 
Excusen la seva absència: 
 
Joan Manau Valor, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
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Maite Reñé Macià, vocal de les entitats culturals 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de constitució. 
2. Ordenances i pressupost 2012. 
3. Comunicacions. 
4. Torn obert de paraules. 
 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El senyor Bustos obre la sessió, dóna la benvinguda als assistents i proposa un canvi en 
l’ordre d’exposició dels punts, ja que ell haurà de marxar. S’avançarà el punt 3 i posteriorment 
el senyor Jordi Ferrer exposarà el punt 2. 
 
A continuació inicia la sessió amb l’ordre del dia.  
 
 
1. Aprovació de l’acta de constitució 

 
S’aprova l’acta per unanimitat 
 
 

3. Comunicacions 
 

El Sr. Bustos informa que a la propera sessió del ple del Consell de Districte es votarà 
la proposta per a la concessió de la medalla d’or. Explica que la concessió d’aquest 
guardó es distribueix per barris, i aquest any li toca a Can Rull. 

 
 

2. Ordenances i pressupost 2012 
 

El Sr. Bustos presenta el Sr. Jordi Ferrer, màxim responsable de l’àrea econòmica de 
l’Ajuntament, que explicarà els pressupostos 2012 i comenta que, atesa la situació 
econòmica que s’està vivint, s’han hagut d’ajustar els pressupostos, que com a 
administració es tenen. En aquest sentit, hi ha partides que ha retallat la Generalitat de 
Catalunya, que afecten directament als pressupostos de l’Ajuntament, com per exemple 
les subvencions a les escoles bressol. També comenta que, malgrat l’austeritat 
pressupostària, les partides relatives a serveis socials han augmentat. Com a 
contrapartida, hi ha temes que ara no són prioritaris i se’ls ha dotat menys o fins i tot 
gens; és el cas del manteniment preventiu que aquest any no es farà.  
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El Sr. Jordi Ferrer passa a explicar en primer lloc les ordenances fiscals per al 2012. 
Se’n va aprovar un document previ el 8 de novembre i el 21 de desembre es resoldran 
les al·legacions i s’aprovaran definitivament. 
 
A grans trets hi ha un increment general d’un 3% més un 1% (uns 500.000 €) que es 
destinen a crear un fons de solidaritat. Aquesta necessitat és motivada per la situació 
econòmica i es farà servir per educació i promoció econòmica. Trimestralment es farà 
seguiment d’aquests fons.  
 
Es detallen alguns dels increments: 
 

• IBI – es pujarà un 3%. El valor cadastral ja està fixat 
• Impost de vehicles – no puja res ja està al màxim 
• Grua – puja un 3% 
• Taxa de residus – puja un 3% i com a novetat s’incorpora la taxa d’ús de les 

deixalleries per a no residents d’aquells residus dels que no se’n pot extreure un 
rendiment (restes de poda, fusta, etc.) 

• Taxa de cementiri – puja un 3% 
• Taxa d’ús de centres cívics – La darrera proposta és que si l’activitat és gratuïta 

no es cobrarà res. Si el que es cobra per l’activitat és només per cobrir despeses 
sense guany, tampoc es cobrarà res. Si hi ha benefici però l’activitat per les 
seves característiques no permet més de deu persones la bonificació serà del 
75% i en els casos que hi hagi guany i siguin més de deu persones es cobrarà el 
50%. 

 
El Sr. Juan Moreno hi intervé per dir que no estan d’acord amb el cobrament d’aquesta 
darrera taxa, ja que el fet que es cobri per hores els surt molt car i no podran continuar 
fent les activitats que ara ofereixen. També es queixa de no poder actuar com a tècnics 
de so per a altres entitats com feien fins ara (clubs de jubilats, grups d’esplai). Ara els 
equips s’han de contractar a una empreses i això els surt molt car a les entitats. Ells ho 
feien de manera desinteressada. També considera que és un greuge el fet que a mig 
curs s’hagi de dir a les persones inscrites a les activitats que els preus han canviat. Per 
ell les formes no estan sent les correctes i se’ls impedeix continuar amb la tasca social 
que estan fent. Creu que si tot això se’ls hagués dit des de primera hora sabrien a què 
atenir-se. Les activitats fomenten que la gent es faci soci de l’associació de veïns 
perquè és condició per poder-hi accedir. Si es continua en aquesta s’empobrirà les 
associacions de veïns i això impedirà la labor social que es fa al barri. Pel que fa al 
tema de la música (equip de so), preocupa que es beneficiï una empresa particular. 
 
El Sr. Sanesteban hi intervé per demanar que es permeti al Sr. Jordi Ferrer explicar tot 
el tema de les ordenances i després es doni pas a les intervencions per tal d’agilitar 
l’explicació. 
 
El Sr. Bustos pren la paraula per contestar la intervenció del Sr. Moreno. Creu que hi ha 
gent que es dedica professionalment i utilitza els equipaments públics perquè els surt 
gratis, ho paguem entre tots. Hi ha casos en què es genera competència deslleial, en 
lloc de llogar un gimnàs o una sala s’utilitza els centres cívics per activitats de lucre 
personal. 
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El Sr. Jordi Ferrer repeteix els criteris de l’ordenança: gratis si no hi ha lucre, subvenció 
del 75% si l’activitat només permet un màxim de participants de deu i subvenció del 
50% en la resta de casos. Aquesta no és una nova taxa, ha estat sempre així, el que 
passava és que es subvencionava el 100%. Ara, en uns moments en què s’han de 
reduir despeses, el que no és just que algunes activitats que generen beneficis 
econòmics s’hagin de pagar entre tots. Una altra alternativa era tancar més hores els 
centres cívics, però no és la voluntat. 
 
El S. Ferrer continua explicant els increments d’algunes taxes: 
 

• Atenció domiciliaria i llar – es puja un 3% 
• Alcohol – es puja un 3% 
• Estacionament en zona blava – es puja un 9,92% Aquesta pujada per sobre la 

mitjana pretén reduir la diferència entre el preu d’estacionament en superfície i 
soterrat. Es preveu la creació d’una tarja de prepagament amb una reducció del 
6.6% 

• Es crea la taxa per caixers bancaris a les façanes com a ocupació de via 
pública. 

 
En els rebuts domiciliats es fraccionarà el pagament en quatre terminis, en lloc dels dos 
d’ara. 
 
La Sra. Cruells pregunta si la taxa sobre l’ocupació dels centres cívics es pagarà a partir 
de gener i si serà de pagament trimestral. El Sr. Ferrer li respon que sí. 
 
El Sr. Sanesteban comenta que el grup municipal de l’Entesa per Sabadell va fer 
algunes propostes a les ordenances que vol comentar. El fraccionament del pagament 
en quatre terminis. En una situació tan greu com la que hi ha ara, ells van plantejar que 
les ordenances tinguessin un caràcter més solidari, que no s’incrementessin ni la taxa 
de residus ni l’IBI i que altres pugessin més. Pel que fa a la taxa d’utilització dels 
centres cívics, creu que aplicar els pagament pot restringir les activitats de les 
associacions, tot i que s’està d’acord en què si hi ha ànim de lucre es pagui. D’altra 
banda cal diferenciar en què hi ha entitats que poden fer activitats per autofinançar-se. 
 
El Sr. Montesinos pregunta com queda l’impost de noves instal·lacions i llicències 
d’activitats. 
 
El Sr. Ferrer respon que la pujada és d’un 5%, però que hi ha al·legacions en el sentit 
que les taxes de llicències d’obertura, d’obres i mercats no pugin més d’un 3%. 
 
El Sr. Montesinos demana que s’intenti donar impuls als negocis. Creu que gravar 
impostos com la zona blava és contraproduent, ja que la feina dels comercials és 
itinerant i els perjudica. El tema de les empreses i el comerç està molt tocat i no és bo 
gravar-los més, ja que si s’augmenten els impostos no surt a compte. S’ha d’invertir per 
generar, s’ha d’impulsar la petita i mitjana empresa. Creu que és contraproduent que 
se’ls incrementin els impostos, si per estar en una ciutat important hi ha gravamen es 
pot optar per marxar. Creu que s’haurien de rebaixar els impostos temporalment. 
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El Sr. Moreno pregunta si es cobra per l’equip de so si l’activitat és gratuïta i si qui posa 
la música és un particular. 
 
El Sr. Ferrer diu que hi ha ordenances que estan en funció de la renda dels usuaris i 
que a proposta dels grups municipals es va acordar la creació d’una comissió per 
determinar a quines ordenances s’aplica la tarifació social. Mostra una gràfica 
comparativa entre la pujada dels impostos i de l’IPC i es veu que, des del 1999, a 
Sabadell l’increment de la pressió fiscal per ordenances ha estat sempre per sota de 
l’augment de l’IPC. 
 
El Sr. Bustos s’acomiada a les 8.35 h, perquè, com ja ha indicat al principi de la reunió, 
ha de marxar. Comenta que si hi ha algun tema per a ell se’n prengui nota i a la propera 
reunió del consell, al mes de gener, a la Concòrdia en donarà resposta. 
  
El Sr. Jordi Ferrer continua la intervenció i passa a explicar els pressupost del 2012, per 
a la qual cosa mostra una presentació de suport a la seva explicació. El pressupost de 
l’Ajuntament és l’expressió econòmica de les voluntats polítiques de l’equip de govern. 
 
El repte més important que es planteja és mantenir la cohesió social Tot i que en els 
problemes més greus, crisi i atur, l’administració local no hi té competències, es 
posaran tots els mitjans i esforços possibles per ajudar a evitar la fractura social. Els 
ingressos minven per diferents motius: menys activitat econòmica, menys activitat 
immobiliària, fusions de bancs i caixes que impliquen tancament d’oficines i d’aquesta 
manera menys IAE. Tot que la Generalitat encara no ha aprovat els seus pressupostos 
se sap que les subvencions seran menors i s’ha fet una estimació a la baixa. S’ha 
elaborat un pressupost molt equilibrat, sense dèficit, hi ha una reducció d’ingressos i 
això ha obligat a reduir despeses. 
 
S’ha d’afrontar la crisi intentant mantenir l’estat del benestar i en aquest sentit els 
criteris de la despesa són: 

 
• Suport a les persones i a les famílies afectades per la crisi. 
• Manteniment de la qualitat dels serveis. 
• Suport al teixit associatiu. 
• Maximitzar els recursos. 
• Assumir actuacions amb personal propi. 
• Estricta política de despesa en els consums i subministraments. 
• Ajustar els programes a les possibilitats pressupostàries. 
• Procurar incrementar els recursos externs mitjançant el patrocini. 
• Reduir les despeses de personal. 
• Reduir les despeses dels grups municipals. 

 
En relació amb l’atur, la despesa en promoció econòmica ha augmentat un 5% en els 
darrers cinc anys, es continuarà fent formació, borsa de treball, oportunitats perquè les 
empreses s’implantin a Sabadell i programes de suport a emprenedors. 
 
Es dóna la paradoxa que partides com Educació i Serveis Socials, a les quals 
l’Ajuntament dedica més recursos econòmics, el resultat és menor, ja que depenen de 
subvencions de l’estat i la Generalitat que han disminuït. 
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Pel que fa a les inversions, aquest 2012 no es preveuen grans inversions, sinó acabar 
algunes de les obres ja iniciades com el centre d’empreses de Can Roqueta, el 
Poliesportiu Olímpia i d’altres. 
 
El Sr. Montesinos demana una còpia del document de suport a l’explicació del Sr. Jordi 
Ferrer. Se’n farà arribar una còpia per correu electrònic als vocals. 
 
La Sra. Cruells pregunta si la Federació Catalana de Futbol pagarà algun lloguer o 
contraprestació per l’ús de les noves instal·lacions de l’Olímpia, més enllà del fet que 
financin l’obra. 
 
El Sr. Barea li diu que es farà la consulta. 
 
El Sr. Asensio pregunta, en relació amb les subvencions a entitats, en quin percentatge 
es reduirà. 
 
El Sr. Ferrer respon al Sr. Asensio que els criteris variaran en funció del departament. 
Ell no té el dades de la gestió concreta, no en té el detall. 
 
El Sr. Moreno comenta que és positiu que es doni suport a qui més ho necessita i 
destaca la tasca que des de les associacions de veïns es fa en aquest sentit per ajudar 
les persones amb més necessitats. 
 
El Sr. Sanesteban agraeix al Sr. Ferrer la seva didàctica explicació, però no creu que el 
criteri d’igualtat es reflecteixi en els pressupostos. Considera que, atès que hi havia 
tanta incertesa quant als ingressos (Govern central, Generalitat, Diputació), es podia 
haver fet una pròrroga del pressupost del 2011 i d’aquí a uns mesos ja s’haurien 
concretat totes les incerteses. D’aquesta manera es tindria un pressupost més ajustat a 
la realitat. El seu grup sempre ha defensat l’austeritat i creuen que, tot i que s’han 
rebaixat algunes partides, s’han fet propostes per reduir-les encara més, com ara 
menys càrrecs electes, eliminar programes i comissionats, reduir contractes de 
consultoria, suspendre alguns convenis: amb el castell de Can Feu, l’antiga caserna de 
la guàrdia civil i l’Olímpia que no són positius en favor de capítols de protecció social.  
 
El Sr. Montesinos diu que no veu com es revifarà l’economia si es plantegen coses que 
no ajuden. Creu que com més es generi menys persones desfavorides hi haurà. 
 
El Sr. Sanesteban li pregunta si creu que l’IAE té una importància tant gran. 
 
El Sr. Montesinos respon que sí, ja que si se li subvencionés la contractació d’un 
treballador en un 50% la part de la seguretat social podria contractar dues persones en 
lloc d’una de sola. Creu que s’ha d’anar per aquest camí, invertir per generar. 
 
El Sr. Ferrer hi intervé per dir que l’Ajuntament de Sabadell té la capacitat que té; s’ha 
de preocupar de la immediatesa, solucionar el problema de l’atur s’escapa de les seves 
capacitats. Quant al tema de la pròrroga del pressupost que ha plantejat el Sr. 
Sanesteban, diu que s’ha preferit fer el pressupost i anar-lo adaptant, ja que com deia al 
principi el pressupost és la voluntat de l’equip de govern. 
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Una persona del públic intervé per preguntar si l’Ajuntament col·labora econòmicament 
en les festes majors de barri. El Sr. Ferrer respon que sí i que, en aquest sentit, aquest 
any s’ha fet una important retallada. 
 
El Sr. Montesinos comenta que no s’haurien de fer festes majors de barri, ja que s’ha de 
racionalitzar la despesa. 
 
El Sr. Asensio respon que no es pot reduir l’acció cívica. Una festa major genera 
elements del teixit associatiu i participatiu. Reivindica el paper de les associacions de 
veïns que han fet molt per la ciutat. 
 
La Sra. Porta comenta que la Concòrdia no farà Festa Major, però dedicarà els diners 
que se li assignin a ajudar famílies en situacions difícils que n’hi ha moltes. 
 
El Sr. Barea hi intervé per dir que cadascú té el seu criteri al respecte i, com ja s’ha dit, 
el pressupost té una voluntat política. Les festes majors de barri, com tantes altres 
coses, estan en un procés de revisió. L’any passat ni la Concòrdia ni Can Rull van fer 
Festa Major de barri, però no cal anar en la línia de matar-ho tot, tot és discutible i es 
pot revisar. Tal com s’ha dit, la reducció en la despesa de festes majors de barri és molt 
gran. 

 
 
4. Torn obert de paraules 

 
La Sra. Porta comenta que a les escales del talús de Mauritània hi falta, en alguns trams, 
la peça que remata. També demana que hi hagi més vigilància policial en aquest indret, 
igual que a la plaça de la Llibertat. 
 
El Sr. Barea explica que en aquests espais es fa vigilància policial i es sanciona per beure 
alcohol a la via pública, sobretot els caps de setmana. Tot i que hi ha percepció que no hi 
ha prou presència policial, es fan actuacions puntuals i programades, a més d’atendre les 
trucades que arriben. 
 
El Sr. Viada demana que es reposin les tanques a les corbes del recorregut del tren del 
parc de Catalunya per seguretat i que es netegi el recorregut de la via, ja que en alguns 
trams està molt brut. També comenten que els han trencat alguns vidres de l’estació. 
 
El Sr. Sanesteban comenta que falta llum nocturna a la vorera de l’avinguda de Lluís 
Companys a tocar del descampat on s’estaciona. 
 
La Sra. Marcelo demana que s’arregli el forat que hi ha a la vorera del carrer de Corneli 
Nepos, 4, ja que és perillós. 
 

 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari delegat     Vist i plau 
       El president 


